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  Vážení spoluobčané, 

 v dnešním čísle zpravodaje 
Vás budu podrobněji informovat o 
připravovaném rozpočtu obce na 
letošní rok. 
 Nejprve malý výlet do naší 
legislativy.  Dle zákona o obcích a 

zákona o rozpočtových pravidlech územních 
samosprávných celků (obce a kraje) je obec povinna 
hospodařit podle schváleného rozpočtu. V případě, že 
rozpočet není schválen do konce předcházejícího roku, 
hospodaří obec v režimu takzvaného rozpočtového 
provizoria. Možná jste si všimli, že zastupitelstvo obce na 
minulé schůzi schválilo rozpočtové provizorium na leden 
a únor letošního roku. Obec má v tomto období   
hospodařit s prostředky v maximální výši rovnající se 
výdajům z prvních dvou měsíců minulého roku. 
 Jak se schvaluje rozpočet? Obecní úřad připraví 
návrh rozpočtu, ten zveřejní po dobu nejméně 15 dnů na 
úřední desce a teprve po té ho může projednat a schválit 
zastupitelstvo. Náš návrh rozpočtu byl zveřejněn            
4. února,  ve čtvrtek 10. 2. ho projednala rada obce a před 
jednáním zastupitelstva se sejde ještě finanční výbor ke 
stejnému tématu. Pak už bude na zastupitelstvu v jakém 
objemu a členění rozpočet schválí. 
 A nyní k letošnímu návrhu. Rozpočet je navržen 
takto: Příjmy ve výši 11 315 000,- Kč a výdaje ve výši 
16 030 000,- Kč.  Je  tedy schodkový.  Vzhledem 
k chystané rozsáhlé investici do zasíťování  nových 
stavebních parcel je to celkem pochopitelné. Schodek 
rozpočtu bude kryt přebytky z minulých let. V současné 
době není ještě známa konečná cena sítí a tak je dost 
dobře možné, že během roku bude zastupitelstvo jednat o 
dofinancování celé akce například úvěrem. 
 Mimo již zmíněné stavby sítí předpokládá 
rozpočet ještě následující stavební akce: dokončení 
opravy hřbitovní zdi a obřadní síně, opravu komunikací 
v Bežerovicích (ta byla avizována již před koncem roku, 
ale vzhledem k počasí ji nebylo možno provést), opravu 
bežerovické kapličky, výměnu oken a vchodových dveří 
na obecním úřadě, dokončení prodloužení vodovodu 
v Bechyňské Smolči a další menší akce na údržbě 
obecního majetku. Dále rozpočet zahrnuje provozní 
prostředky na chod obecního úřadu, údržbu veřejného 

prostranství, veřejné osvětlení, platy 
zaměstnanců obce, povinné odvody, pojištění 
majetku atd. Významná částka je určena na 
provoz školy. Nezapomínáme ani na podporu 
spolkové činnosti v osadách a kulturu. 
Pamatováno je i na pomoc Sokolu s opravou 
sokolovny. Vyčleněny jsou prostředky  na svoz 
domovního odpadu a na provoz bytů v majetku 
obce. 
 A z čeho obci plynou peníze do 
příjmové části rozpočtu? Největší částkou jsou 
takzvané daňové příjmy. Jedná se o část daní 
vybraných v rámci celého státu, které jsou obci 
poskytovány jako sdílené daně. Klíč 
k rozdělení mezi jednotlivé obce stanoví tolik 
diskutovaný zákon o rozpočtovém určení daní. 
Jen jedna daň je určena obcím celá a to je daň 
z nemovitostí. Dále jsou v této kategorii místní 
poplatky, poplatky za odpady, dotace státu na 
výkon státní správy a školu, příjmy od 
okolních obcí na provoz školy a další dotace 
od státu, kraje popřípadě EU. Návrh obsahuje 
pouze dotace, které jsou v tuto chvíli známé. 
Dotace přiznané v průběhu roku se do rozpočtu 
doplňují rozpočtovou změnou. Navržená 
částka daňových  příjmů  je  7 688 000,- Kč. 
Ostatní příjmy plynou obci například 
z pronájmu obecních nemovitostí, bytů, 
pronájmu lesních a zemědělských pozemků, 
z úroků z běžného účtu a termínovaných 
vkladů, prodeje materiálu a poměrně 
významná částka je v návrhu za prodej 
stavebních parcel. 

 To je velmi stručně pár informací o 
letošním rozpočtu obce. Pochopitelně by bylo 
možné jednotlivé finanční částky rozpitvat až 
ke konkrétním platbám. Na to tady ale bohužel 
není prostor. Návrh rozpočtu naleznete na 
úřední desce obecního úřadu a webových 
stránkách obce. Rád komukoli zodpovím 
jakýkoliv dotaz a to nejen k finančnímu 
hospodaření. V případě, že se nechcete ptát 
přímo, můžete anonymní dotaz vznést 
prostřednictvím webových stránek obce 
v odkazu DOTAZY.  St. Houdek   
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V obci se narodil: 
 

Štěpán Heřmánek 
 

Rodičům srdečně 
blahopřejeme 

 
 
 9. prosince 2010 
Zastupitelstvo obce  zvolilo: 
Ø Finanční  výbor  zastupitelstva obce. 
Ø Kontrolní výbor zastupitelstva obce. 
 
Zastupitelstvo obce  schválilo: 
Ø Odměny neuvolněným členům zastupitelstva 

obce s účinností od 1.1.2011. 
Ø Rozpočtovou změnu č. 3/2010. 
Ø Rozpočtové provizorium na leden a únor 2011. 
Ø Záměr pronajmout smuteční kapli na hřbitově v 

Sudoměřicích. 
Ø Směnu pozemku č. 693/51 v kú. Sudoměřice u 

Bechyně, který je ve vlastnictví Obce Sudoměřice 
u Bechyně, za pozemek č. 295/4 v kú. 
Sudoměřice u Bechyně. 

Ø Vyhlášku o místních poplatcích č. 1/2010.                                              
 

Zastupitelstvo projenalo: 
Ø Jmenování inventurních komisí pro inventurizaci 

majetku obce k 31.12.2010. 
Ø Hospodaření obce za 1 - 11/2010.  
Ø Plán žádostí o dotace z POV 2011. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

       Příští schůze zastupitelstva obce se koná v úterý 
22. 2. 2011 v 1900 hodin v zasedací síni Obecního 
úřadu v Sudoměřicích. 
Program: 
Ø Rozpočet na rok 2011 
Ø Prodej pozemků 
Ø Různé 
 
    Všichni jste na toto jednání 
            srdečně zváni. 

 

Zápis do 

Mateřské školy  

v Sudoměřicích u Bechyně 

se koná 

v úterý 22. března 2011 

v době od 1000 do 1500 hodin 

 

Sbor dobrovolných hasičů 
 Sudoměřice u Bechyně 

 Vás zve na tradiční  
Hasičský bál  

  v sobotu 19. února 2011 
 v sudoměřické sokolovně 

S l o ž e n í  n o v é h o  z a s t u p i t e l s t v a  
Jméno    funkce      ( 
 

Stanislav Houdek  starosta    724 180 824 
Ing. Jan Kopáček  místostarosta    606 228 965 
Bohumil Zeman  člen rady 
František Zimmel  člen rady 
František Tisoň  člen rady 
Jaroslav Novotný    předseda finančního výboru  602 425 256 
Věra Kubešová    člen finančního výboru 
František Hruška    člen finančního výboru 
Šárka Kratochvílová  předsedkyně kontrolního výboru 605 259 874 
Jiří Dušek   člen kontrolního výboru 
Václav Opatrný st.  člen kontrolního výboru 
Petr Jelen   člen 
Jiří Michálek   člen 
František Nečesal  člen 
Václav Opatrný ml.  člen 
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 Sčítání lidu, domů a bytů 2011 
 
 Sčítání lidu, domů a bytů se v České republice 
uskuteční na jaře 2011. Rozhodným okamžikem, ke 
kterému sčítání proběhne, bude půlnoc z 25. na 26. března 2011. Poprvé v historii se budou sčítat 
všechny země  EU z nařízení Evropské komise v jeden společný rok. 
 

 Základní termíny sčítání lidu 
 

C26. února 2011 Začíná fungovat call centrum pro veřejnost, na bezplatnou linku 800 87 97 02 se 
mohou lidé obracet s dotazy a nejasnostmi ohledně sčítání každý den od 800 do 2200.  
 Sčítací komisaři začnou roznášet domácnostem do schránek informační letáky o blížícím se 
sčítání. Zároveň s letákem vhodí komisař do schránky lísteček s návrhem termínu, kdy do dané 
domácnosti přinese sčítací formuláře. Každá domácnost najde ve schránce letáček nejpozději 6. března. 
 

C7. března 2011 Sčítací komisaři začínají navštěvovat domácnosti a roznášet formuláře. Každý 
občan dostane zelený SČÍTACÍ LIST OSOBY. Majitelé a uživatelé bytů dostanou navíc žlutý 
BYTOVÝ LIST a majitelé či správci domů ještě oranžový DOMOVNÍ LIST. Roznáška formulářů 
končí 25. března 2011. 
• Sčítací komisař se bude při roznosu formulářů prokazovat speciálním průkazem sčítacího komisaře, 

který bude předkládat při návštěvě v každé domácnosti společně s občanským průkazem. Zároveň 
bude mít přes rameno modrou tašku s velkým žlutým logem České pošty.  

• Úkolem sčítacího komisaře není pouze roznést a sebrat formuláře, ale také pomoci každému, kdo 
nebude některé z kolonek rozumět či nebude mít sílu sám formuláře vyplnit. V takovém případě jsou 
komisaři připraveni nechat si údaje např. od nemocného, staršího či nevidomého člověka nadiktovat 
a formuláře za ně kompletně vyplní. 

• Osoba starší 15 let může převzít formuláře pro všechny členy domácnosti. Formuláře vám komisaři 
předají osobně proti podpisu.  

 

C25./26. března 2011 Půlnoc z 25. na 26. března je tzv. rozhodným okamžikem sčítání. 
Informace do sčítacích formulářů se vyplňují podle skutečnosti platné v tento rozhodný okamžik.  
 Příklad: Pokud se miminko narodilo dvě hodiny po půlnoci, tak ještě nebylo v rozhodný 
okamžik na světě a do sčítání se nepočítá. Pokud se ale narodilo hodinu před půlnocí, tak bylo 
v rozhodný okamžik mezi námi a je třeba tuto radostnou novinu do sčítání uvést.   
 

C26. března 2011 V tento den je možné začít odevzdávat vyplněné sčítací formuláře. Existují tři 
základní cesty: 
• Internet  
• Předání sčítacímu komisaři  
• Odeslání poštou v obálce nebo odevzdání na kterékoliv poště 
Abyste mohli vyplnit sčítací formuláře na internetu, potřebujete papírové formuláře, které Vám přinesl 
sčítací komisař. Na papírových formulářích najdete vpravo dole u čárového kódu dva unikátní kódy 
(jeden čistě číselný a jeden, který kombinuje čísla a písmena). Těmi se na www.scitani.cz přihlásíte. 
 

C14. dubna 2011   Do tohoto dne mají všichni podle zákona odevzdat formuláře – ať už je budou 
odesílat přes internet, poštou v obálce nebo osobně předávat sčítacímu komisaři.  
 

C20. dubna 2011 Končí činnost call centra s bezplatnou linkou 800 879 702. 
Dále bude k dispozici pro informace o sčítání lidu číslo Českého statistického 
úřadu 274 057 777, které je v provozu v úředních dnech. Stále bude také 
fungovat informační email info@scitani.cz. 
 
 Podrobnější informace ke sčítání lidu domů a bytů naleznete na úřední 
desce obecního úřadu a na www.sudomerice.cz. 

http://www.scitani.cz
mailto:info@scitani.cz
http://www.sudomerice.cz
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II. stupeň v v divadle a v knihovně 
29.11. se II. stupeň vydal do Bechyně. 
Nejprve jsme se rozdělení do 2 skupin 

vystřídali v městské knihovně. Paní knihovnice si 
pro nás připravily zajímavé seznámení s půjčováním 
knih, jejich uspořádáním a vyhledáváním. Pak jsme 
se přesunuli jen o kousek dál do sálu kulturního 
domu, kde nás čekalo představení Don Quijote de la 
Ancha. Herci byli vynikající, všichni se bavili, 
vždyť to také bylo pojato jako klauniáda. Jen by se 
příště mělo začínat přesně, bez dvacetiminutového 
zpoždění, abychom nemuseli hlídat hodinky a utíkat 
na vlak bočním vchodem přímo ze sálu. 
Každopádně jsme strávili v Bechyni příjemné 
dopoledne.   
   Mgr. Kristýna Kvardová 

 
 
 
I. stupeň a kultura 
Prosinec byl plný divadelních zážitků. 
6.12.  jsme se zúčastnili hudebního 

představení. Zpívání koled nás svátečně naladilo a 
začali jsme se těšit na dárky pod stromečkem. Před 
odjezdem do Sudoměřic jsme se ještě stihli podívat 
do bechyňské knihovny. 
  13.12. k nám do školy přijeli klauni. 
Hravou formou jsme si zopakovali znalosti o rodině 
a smích nás pak provázel po celý zbytek vyučování.
   Mgr. Petra De Fantová 
 

 
 
Předvánoční čas 
V posledním předvánočním týdnu si žáci I. 
stupně  vyrobili několik pěkných výrobků a 
ozdob v dílničkách při vánočním tvoření. 

Žáci II. stupně si zase připravili vánoční výzdobu ve 
třídách. 
 21.12. se celá škola vydala navštívit výstavu 
betlémů ve Hvožďanech. Autobusem odjel nejprve 
1. stupeň. Zatímco naši menší žáci obdivovali 
šikovnost lidských rukou, pan řidič přivezl i 2. 
stupeň. Všechny nás překvapilo, z čeho všeho se 
dají betlémy vyrobit – dřevo, papír, modurit, 
korálky, sklo, … Děti si mohly koupit i velmi 
vkusné vánoční  dekorace. 
 Poslední den před vánočními prázdninami 
byl tak trochu „jiný“ než ostatní dny. Ráno se 
všichni žáci a učitelé sešli a zazpívali  si společně 
koledy. Předvánoční čas zakončily besídky 
v jednotlivých třídách. 
 Mgr. Jana Jánová a Mgr. Kristýna Kvardová 
 

Začínají olympiády 
V prosinci odstartovala první školní kola 
olympiád. Zatím máme za sebou dvě. 
V olympiádě z českého jazyka se na 1. místě 

umístila Míša Nováková z  9. ročníku a společně 
s druhým úspěšným řešitelem, Martinem Karáskem 
z 8. ročníku, se vydají v březnu reprezentovat naši 
školu do okresního kola. 
 Soutěžilo se i v dějepise. Zde se nejlépe 
předvedli Jan Šonka a Václav Opatrný, oba z             
9. ročníku. Do Tábora pojede zkusit štěstí ve vyšším 
kole první jmenovaný, Honza Šonka. 
 Ostatní olympiády se teprve rozbíhají a o 
výsledcích budeme samozřejmě informovat v příštích 
článcích o dění v naší škole. 
   Mgr. Kristýna Kvardová 

 
Z mateřské školy 
O Koblížkovi 
„Já Koblížek, Koblížek, na sýpce metený, na 
másle smažený, na okně chlazený, dědečkovi 

jsem utekl, babičce jsem utekl ...“ Tuto pohádku si 
naše děti velice oblíbily. Nejenže ji umí vyprávět a 
skládat obrázky k textu podle posloupnosti děje, ale 
také zahrát jako divadlo. 
 Pohádka nás tentokrát inspirovala ke 
společnému kuchtění. Zadělali jsme si těsto, vyváleli a 
vykrájeli koblížky, které jsme naplnili meruňkovou 
marmeládou. Voněly po celé školce a byly moc dobré! 

                     Lenka Marešová a Jana Hrušková 
 
Ze školní družiny 
 Poslední měsíc v roce se nesl ve 
znamení Vánoc. Pracovaly jsme na vánoční 
výzdobě, povídaly si o adventu, vyráběly 

svícny. Kromě toho jsme zhlédly divadelní 
představení Spejbl a Hurvínek, absolvovaly hudební 
odpoledne a přednášku o předcházení úrazům. Nyní 
jsme připravovaly dárky k zápisu budoucích prvňáčků. 
    Děti ze ŠD 
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 Bruslení v Sudoměřicích před šedesáti léty.  
 (Citace ze sokolského zápisníku z roku 1951) 
 

 „Hockeyové kluziště v Sudoměřicích: 
 Rada místního národního výboru ve své schůzi, konané 
dne 12. března roku 1951, vyslovila souhlas s tím, aby po 
dodatečném schválení plénem místního národního výboru zde 
v obci upravila  tělocvičná  jednota SOKOL na obecním pozemku pod 
prádelnou zimní cvičiště a hockeyové hříště a kluziště. O tom byla vypracována 
mezi místním národním výborem a jednotou Sokol smlouva doplněná nákresem 

podle  katastrální mapy, která byla předložena okresnímu národnímu výboru  ke schválení. Současně 
podána byla žádost o vyjmutí tohoto pozemku z hospodářského plánu a jeho prohlášení za půdu 
neplodnou. 
 Pozemek, ležící mezi domkem Ant. Kadlece a veřejnou obecní prádelnou,  je způsobilý pro 
zřízení kluziště, protože v jeho blízkosti jsou vydatné vodní prameny. Hlavní péči a starost o 
vybudování tohoto zařízení vzal na sebe Karel Štefan, místní poštmistr a náčelník  Sokolské jednoty 
Sudoměřice. Pozemek byl nerovný s mírným svahem po délce, takže celkové vyrovnání terénu 
vyžadovalo u stavení Kadleců snížení asi o  80 cm a na protější straně návoz ve stejné výši. Na žádost 
sokolské jednoty zapůjčila okresní silniční správa do obce asi 60 m  kolejniček a dva překlápěcí vozíky 
na přesun materiálu. Na urovnání terénu pracovali zprvu někteří členové jednoty, pak starší školní 
mládež a brigádnicky o sobotách a nedělích i další občané.  Byla to však sisyfovská práce. Provádění 
úpravy  stávající plochy těmito primitivními prostředky a nedostatečnými silami by  vyžadovalo velmi  
dlouhé doby,  již se zřetelem k té okolnosti,  že nemohlo být pracováno soustavně, ale jen příležitostně 
a brigádnicky. 
 V zájmu urychlení výstavby rozhodla se sokolská jednota k využití moderního  mechanizačního 
prostředku  -  buldozeru.  Stavební správa silnic oblastního ředitelství  státních lesů z Třeboně 
prováděla v této době stavbu oborní silnice v Černické oboře, při níž využívala  buldozeru. Vyšla 
sokolské jednotě vstříc a dovolila, aby řidič buldozeru mimo svou pracovní dobu pomohl  urovnání 
pozemku provést. Ten za  jedno sobotní odpoledne a celý den  pilné práce v neděli pozemek zhruba 
vyrovnal. Sokolská jednota zaplatila za tuto práci hotově  6 000  Kč. Protože  mnozí občané zdejší obce 
neměli dosud možnost vidět pracovat těžkou mechanizaci, sledovali po celý den jeho výkon. 
 Před kluzištěm byla vybudována převlékárna se dvěma místnostmi pro hrající družstva a byla 
instalována přípojka pro elektrické osvětlení kluziště. Sloupy  na rozvodnou síť elektrického světla 
darovali ze svých lesů  obce Sudoměřice a Bežerovice. Prvně zkusila jednota vytvořit lední plochu 
v zimě roku 1952 tím, že kluziště napustila vodou z požárních hydrantů, ale povrch ledu byl nerovný. 
Neosvědčilo se ani napouštění vodou z rybníčka za Stachovi  (zanikl při povodni v roce 1960 ), protože 
tato voda dlouho promrzala a utvořený led znovu rozehřívala. Protože se dá nejlepší lední plocha 
utvořit nástřikem, zakoupila se dlouhá gumová hadice, která se připojovala na pumpu v prádelně. 
 Okresní národní výbor přislíbil na tuto akci částku  10 000.- Kč z akce  5M, která však by byla 
zdaleka nepostačovala pokrýt náklady, které si stavba vyžádala. Protože v celé řadě obcí 
vltavotýnského okresu se z této  akce 5M nečerpalo, a na  okresním  účtu bylo dost nevyčerpaných 
peněz, byla dotace zdejší obci po předložení dokladů zvýšena na  23 300 Kč. Celkový pořizovací 
náklad na  kluziště činil 35 000 Kč, rozdíl tedy doplatila sokolská jednota ze svých prostředků. Hřiště 
slouží k bruslení jak školní mládeži, tak  i k provozování hockeyového sportu příslušníkům Sokola. 
Není dosud plně vybaveno a v dalších letech si  ještě vyžádá dalších nákladů na menší úpravy“. Konec 
citace ze sokolského zápisníku. 
 Několik slov pamětníka na dokreslení.  Kluziště se určitě využívalo v letech 1952 – 1957, 
pokud byl dostatečný mráz. Pamatuji si  plaňkový plot, který byl od Kadleců k prádelně. Tam byla 
dřevěná, plaňková dvoukřídlá vrata. Zde se vybíralo vstupné na hokejová utkání. Asi někdy v roce 
1957- 58 byl plot zlikvidován a spálen, kluziště se přestalo využívat a počalo sloužit jako pastviště  pro 
kozy  a  krmná základna pro králíkáře. Sloupy  s utrhanými dráty a rozbitými světly byly vytrhány při 
tereních úpravách po povodni v roce 1960. Dnes se tam vzhlížíme  v hladině rybníka Kachňák, pokud 
není  plná  žabince. 
 Ze sokolského zápisníku doslova opsal  a dodatkem doplnil kronikář Fr. Stach. Pokud  mi může 
další pamětník podat další informace o  zániku kluziště, budu jen rád. 
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Čtenáři a čtení v roce 2010 
 

U   Jak čteme 
 V červnu 2010 proběhl průzkum české dospělé populace (nad 15 let) na 
téma čtení. Za tímto projektem stála Národní knihovna ČR a Ústav pro českou literaturu AV ČR, v.v.i. Dotazník 
vyplnilo celkem 1550  čtenářů z celé republiky. Za čtenáře se považoval ten, kdo přečetl v minulém roce alespoň 
jednu knihu, ať už to byla beletrie, naučná, v tištěné podobě nebo elektronická. 
 

U   Kolik přečteme knih  
 Z výzkumu vyplývá například, že 79 % obyvatel přečte alespoň jednu knihu za rok. V průměru přečteme 
za rok 17,3 knih. Z  toho více lidé nad 65 let a nejméně lidé mezi 25 a 34 lety. Tento průměr se za tři roky od 
posledního průzkumu zvýšil, protože přibylo vášnivých čtenářů, kteří přečtou za rok 50 i více knih. Mezi čtenáři, 
kteří čtou denně, převažují ženy nad muži. 
 

U   Kolik času věnujeme četbě 
 Čtení knih věnujeme denně průměrně 38 minut, čtení novin 28 minut, zatímco sledování televize 113 
minut, videa a DVD 51  minut, auditivních médií 51 minut poslech rozhlasu 106 minut a na internetu strávíme 
92 minut. Ženy patří mezi větší čtenáře než muži a naopak zase muži využívají častěji internet než ženy. 
 

U   Jaké knihy čteme 
 Nejčastěji čteme knihy beletristické, více lidé straších 65 let a ženy. Čteme je hlavně proto, abychom si u 
nich odpočinuli, dále proto, že obohacují náš vnitřní život a naposled nám poskytují informace. Tyto knihy si 
vybíráme hlavně podle žánru, pak podle autora a v poslední řadě na doporučení jiných lidí. Při výběru žánru zde 
nehraje žádnou roli pohlaví, věk, bydliště, vzdělání ani ekonomická aktivita. U 23 % obyvatel, kteří jsou 
ekonomicky aktivní, souvisí čtení se zaměstnáním. Souvislost je nejvíce závislá na dosaženém vzdělání. U 
vysokoškolsky vzdělaných lidí je to 35 %, zatímco u lidí bez maturity jsou to jen 2 %. Poezii čte pravidelně 
pouze 1 % obyvatel. Za poslední tři roky čtenářská kultura mírně oslabila. 
 

U   Jak nakupujeme knihy 
 Za rok jsme si koupili průměrně 5 knih a zaplatili za ně 1214 Kč. Muži utratí za knihy více než ženy, 
nejvíce nakupují lidé mezi 35-44 lety a nejméně ve věku mezi 15-24 lety. Většina z těchto dotazovaných 
nakoupili v knihkupectvích a nepatrná část v levných knihách a antikvariátech. Za poslední tři roky výrazně 
nákup knih poklesl. Informace o knihách získáváme nejčastěji od známých, pak na internetu a nakonec v tisku.  
 

U   Knihovna 
 V domácí knihovně máme průměrně 246 knih.  Počet knih u žen je vyšší než u mužů. Čím jsme starší, 
tím se počet knih zvyšuje. Veřejnou knihovnu navštívilo alespoň jednou za rok 38 % obyvatel. Nejvíce lidé ve 
věku 15-24 let, nejméně ve věku 45-54 let. Opět rozdíl mezi ženami a muži. Ženy navštěvují knihovny častěji. 
 

U   Elektronické knihy 
 67 % obyvatel dává stále přednost knize tištěné před elektronickou. 
 

U   Internet 
 Na internetu si nejčastěji čteme zprávy, dále pak diskuse a komentáře a jen 1% čte beletristické texty. 
 

U   Časopisy 
 Nejvíce se čtou časopisy pro ženy, následují sportovní a společensko-politické. 12 % obyvatel nečte 
časopisy vůbec. Muži preferují sportovní a odborné, ženy a starší lidé časopisy pro ženy. 
 

U   Nejoblíbenější autoři 
 Michal Viewegh, Erich Maria Remarque, Dick Francis, Karel Čapek, Agatha Christie a Betty 
MacDonald. 
Nejoblíbenější kniha Vejce a já (Betty MacDonald), Babička (Božena Němcová), Osudy dobrého vojáka Švejka 
za světové války (Jaroslav Hašek), Egypťan Sinuhet (Mika Waltari) a Bible. 
 

U   Jak se četlo v naší knihovně ? 
 K 31.12.2010 máme v knihovním fondu 3013 svazků, z toho 661 naučné literatury a 2352 beletrie.        
V časopisech si můžete vybrat z 19 titulů.  V minulém roce  využívalo služby knihovny 89 čtenářů, z toho        
45 mladších 15 let.  Knihovnu využívají stále  více ženy než muži. Z celkového počtu čtenářů je 29 mužů a 60 
žen. Z celkového počtu je 60 čtenářů  ze Sudoměřice a 27 z okolí.  Celkem uskutečnili 2531 výpůjček, z toho 
126  naučné literatury pro dospělé, 639 beletrie pro dospělé, 76 naučné literatury pro děti, 379 beletrie pro děti a 
1311 časopisů. Počet výpůjček na jednoho čtenáře činí 28,43. Za celý rok se uskutečnilo 266 návštěv webové 
stránky knihovny a 50 vstupů do on-line katalogu, v kterém bylo zadáno 4477 dotazů. 
Knihovna má od 17. ledna nové webové stránky www.oksudomerice.cz    Lenka Marešová 

http://www.oksudomerice.cz
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TJ Sokol Sudoměřice u Bechyně v roce 2010 
 

  V roce 2010 došlo v TJ Sokol Sudoměřice ke změně  ve vedení, výbor TJ má 7 
členů, starostkou TJ byla členskou schůzí zvolena paní Šárka Kratochvílová. Výbor TJ nyní pracuje ve 
složení: Šárka Kratochvílová, Eva Houdková, Eva Dušková, Jana Podhradská, Lucie Náprstková, 
František Nečesal a  Jan Tůma. 
 K 1. 1. 2010 měla naše  jednota  74 členů, 38 mužů a chlapců a 36 žen a dívek. Pracují zde 
oddíly kopané, volejbalu, nohejbalu, flórbalu, stolního tenisu, cvičí ženy všech věkových kategorií, 
rodiče s dětmi a děti. Okresní soutěž ale hraje už jen oddíl volejbalu mužů a stolního tenisu. Ostatní 
sportují jen pro radost z pohybu.  
 V uplynulém roce v naší jednotě proběhly četné sportovní a kulturní akce, mnohé již  
s letitou tradicí: v lednu velice úspěšný sokolský ples s více než 115 návštěvníky, což předčilo veškerá 
naše očekávání. Na dětském karnevalu v březnu měly taneční vystoupení předškolní děti pod vedením 
Lucie Náprstkové, v květnu fotbalisté uspořádali přátelský pouťový zápas, 30. 6. naši nejmenší 
sokolové přivítali prázdniny dnem plným her a zábavy. Hráli šipkovanou, hledali ukrytý pirátský 
poklad, zdolávali nejrůznější nástrahy a plnili záludné úkoly. Nakonec si u ohýnku opekli buřty a 
zazpívali s kytarou.   

O prázdninách opět proběhly tradiční turnaje: již 14. ročník fotbalového turnaje „Memoriálu 
Vendelína Varačky“ a 36. ročník volejbalového turnaje „O putovní pohár“. Zároveň proběhl i 18. ročník 
„Memoriálu Karla Štefana“.   

24. září byl našimi ženami ve spolupráci se zdejšími hasiči uspořádán velmi zdařilý lampionový 
průvod pro děti. Před samotným průvodem se na návsi děti seznámily s prací hasičského sboru, členové 
sboru předvedli dětem ukázky hasičského sportu a nakonec si všechny děti hasičský útok a štafetový 
běh samy vyzkoušely. Připraveno bylo i krátké humorné divadelní představení pohádky O veliké 
ředkvičce. Po setmění vyrazil lampionový průvod na cestu přes celou obec a u sokolovny byl zakončen 
táborákem.  

Na podzim se naši florbalisté s úspěchem zúčastnili turnaje v sousedních Černýšovicích, 
volejbalisté si uspořádali 26. 12. vánoční turnaj mixů. Lucka Náprstková s dětmi ze svého cvičení 
vyrobily a odeslaly papírovou sněhovou vločku do Tyršova domu v Praze. Daří se nám i nábor nových 
členů, na konci roku 2010 je nás již 85. 

Naším hlavním současným úkolem je udržet a dále rozvíjet veškeré cvičení a sportování v obci. 
Srdečně zveme všechny zájemce: Přijďte mezi nás! Věnujte se sportu! Zařaďte se do našich oddílů! 

 Ženy hrají volejbal v pondělí a v sobotu od půl sedmé večer, ženy seniorky cvičí s Martou 
Suchanovou každou středu od devíti hodin ráno, malé děti mají svůj čas ve středu od půl páté 
odpoledne a vede je čerstvě vyškolená cvičitelka Lucka Náprstková, aerobik vede Šárka Kratochvílová 
ve čtvrtek od půl šesté večer a pak následuje zdravotní cvičení žen od sedmi hodin s Martou 
Suchanovou. Muži hrají florbal případně nohejbal každou středu od šesti hodin večer. Oddíl stolního 
tenisu trénuje v úterý nebo v pátek od půl šesté večer. I oddíl kopané stojí o nové členy. Navíc v 
pondělí odpoledne od pěti hodin pod střechou naší sokolovny trénuje oddíl mladých hasičů, kteří 
rovněž uvítají nové zájemce o požární sport a hasičinu vůbec. Bližší informace či kontakt na vedoucí 
jednotlivých oddílů získáte na tel. č. 724 215 532. 

Hodláme pokračovat v nastoupené cestě postupného zvelebování sokolovny. Po celkové 
výměně střechy, modernizaci kotelny a vybudování 
nových sprch v „pekle“, bychom letos chtěli zahájit 
práce na celkové opravě elektroinstalace a drobných 
stavebních úpravách v budově. V plánu máme vrátit na 
střechu sochy sokolů, které musely být sejmuty nejen za 
2. světové války, ale i v 60. letech při stavbě přísálí. Od 
té doby byly uloženy na půdě sokolovny a vyneseny až 
při poslední opravě střechy. Po opravě už dlouho volá i 
venkovní volejbalové hřiště, které je ve velmi žalostném 
stavu. Dodělat je potřeba i oplocení kolem sokolovny. 
Doufejme, že nám bude stačit elán a peníze. 

     Eva Dušková 
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Kurzy lidových řemesel 

 Již jedenáctý rok O. S. Tatrmani ve spolupráci s obcí pokračují v organizování kurzů lidových 
řemesel. Pro první pololetí letošního roku jsou připraveny: 
 

  Malování na hedvábí  12. března 2011 

  Košíkářství   9. dubna 2011 

  Ruční tkaní   14. května 2011 

  Drátování    11. června 2011     

 Kurzy začínají zpravidla v 9.00 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu v Sudoměřicích u Bechyně. Přihlásit 
se můžete u  Evy Houdkové, telefon: 721 046 743,  nebo u Petry Brůčkové, telefon: 732 705 106, 381 212 449.         
 Více informací najdete na webových stránkách Tatrmanů: www.tatrmani.sudomerice.cz 

Pozvánka na evropskou premiéru 
jakutského dokumentárního filmu 

 

N A D Ě Ž D A 
 

 Volné vyprávění o životě malé evenské holčičky Vám 
promítneme v zasedací místnosti Obecního úřadu 
v Sudoměřicích v pátek 18. února 2011 od 1800 hodin. 
 

 Film se odehrává v takřka liduprázdných Verchojanských 
horách – v nejstudenějším místě na světě. Tento dokument byl 
oceněn na přehlídce dokumentárních filmů  v Moskvě. 
 

 Jako druhý bude promítnut dokument režizára Milana 
Maryšky z cyklu Sibiř země naděje i žalu – Pastevci sobů. 
 

 Oba filmy doplní komentářem a zážitky ze svých cest 
cestovatel Norbert Homola. 

 

Český svaz žen 
zve všechny děti na 

 

DĚTSKÝ KARNEVAL 
 

dne 12. března 2011 

od 14.00 hodin v Sokolovně 

Pro děti jsou připraveny 

zajímavé soutěže, hry a 

bohatá tombola. 
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